
6 jaar geleden: 2017 – kaderbrief 2018

Donald Trump was net een klein half jaar president van Amerika en had Amerika net teruggetrokken 
uit het Klimaatakkoord van Aprijs

Nederland had net twee panda’s te leen gekregen van China

Feyenoord was net voor de 15e keer landskampioen geworden

Tom Dumoulin had net de Giro D’Italia gewonnen

De hoogste temperatuur van het jaar was 35,2 graden in het Limburgse Arcen.

Het lijkt wel gister. 2017 voelt nog heel erg dichtbij en toch is de wereld enorm veranderd in de 
tussentijd.

Donald Trump is weer gewoon meneer Trump en zijn opvolger Biden heeft Amerika wel weer 
aangesloten bij het klimaatakkoord

De twee panda’s hebben in 2020 een jong gekregen dat ondertussen al weer bijna een jaar in China is
om deel te nemen aan het fokprogramma

Feyenoord is notabene net voor de 16e keer kampioen geworden

Tom Dumoulin heeft zijn fiets in 2022 aan de wilgen gehangen

De hoogste temperatuur van het jaar komt nu zomaar boven de 40 graden uit.

We hebben een wereldwijde pandemie meegemaakt en ondertussen een oorlog op het Europese 
continent

Opeens bleek dat sociale maatregelen en verduurzaming toch snel van de grond konden komen, als 
we maar de juiste motivatie hebben

-

2017 is 6 jaar geleden.

Over 6 jaar is het 2029 en wordt hier de perspectiefnota 2030 besproken

In 2030 hebben we een hoop deadlines te behalen, 

- in 2030 co2-neutrale gemeente te zijn, zoals ook in onze progressieve agenda staat. 
- We hebben een woonplan dat doelen voor 2030 heeft. 
- En de RES voorziet ook in voldoende doelen voor 2030.

Maar 6 jaar is kort en vliegt voorbij.

De tijd dringt. Ook in de voorgangsrapportage van de RES wordt gesteld dat er op alle fronten 
versneld moet worden om de doelen te halen.

Tegelijkertijd kan er in 6 jaar een hoop gebeuren, als we de juiste motivatie hebben.

Dit is de tweede perspectiefnota van dit college. Wat dat betreft zijn we al op de helft van deze 
bestuursperiode. 

Het is al vaker gezegd de afgelopen weken: het is tijd om in de doe-stand te gaan

Dit college gaat 2030 en de deadlines niet halen, deze raad ook niet



Het college en de raad van de volgende bestuursperiode zullen dat klusje moeten gaan klaren, onze 
opvolgers

Ik had de vraag willen stellen aan dit college en aan deze raad: hoe gaan we onze opvolgers afzetten 
als zij de volgende bestuursperiode de deadlines moeten gaan halen? 

Maar ik weet het antwoord op die vraag al. 

Daarom vraag ik in plaats daarvan om een toezegging van het college:

GroenLinks wil graag een uitgebreide beeldvormende bijeenkomst waarin het college de volgende 
zaken duidelijk inzichtelijk maakt:

- Welke doelstellingen, gekoppeld aan een deadline, hebben we momenteel?
- Welke deadline hoort daarbij?
- Wat is de voortgang op deze doelstelling?
- Wat is er nodig om deze doelstelling binnen de deadline te kunnen halen?
- Wat kan deze raad betekenen bij het halen van deze doelstellingen?

Deze bijeenkomst willen we voor het einde van het 2023.

Amendementen en moties; ik zal enkel benomen wat nog niet door anderen toegelicht is:

- Amendement tegen eenzaamheid – ik laat de toelichting aan de SGP of de ChristenUnie
- Motie Burgerbegroting – samen met D66, spreekt voor zich
- Motie Klimaatburgemeester – samen met de D66, PvdA en Onafhankelijk Papendrecht
- Motie Definitie toekomstige investeringen 


